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Andreas Brännström (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
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Utses att justera Gunnel Nyman Gräff  
Justeringsdatum 27 januari 2022 Paragrafer 1 - 10 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 
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  Gunnel Nyman Gräff 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 25 januari 2022 
Anslaget sätts upp 28 januari 2022 
Anslaget tas ned 21 februari 2022 
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Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
  



 
3 (18) 

 25 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 1 KFKS 2022/1 ................................................................................................ 4 

Anmälningar ................................................................................................................................. 4 

§ 2 KFKS 2022/42 .............................................................................................. 6 

Ersättarkvot i kommunfullmäktige .......................................................................................... 6 

§ 3 KFKS 2022/41 .............................................................................................. 7 

Översyn av förbundsordning för Södertörns brandförsvarsförbund ............................. 7 

§ 4 KFKS 2021/487 ............................................................................................ 8 

Ryssbergens naturreservat ....................................................................................................... 8 

§ 5 KFKS 2021/1000 ........................................................................................ 10 

Remiss – Riksarkivets förslag på författningar ................................................................... 10 

§ 6 KFKS 2021/1272 ........................................................................................ 11 

Remiss – En förbättrad förpackningsinsamling, nya roller för kommuner och 
producenter ............................................................................................................................... 11 

§ 7 KFKS 2021/714 .......................................................................................... 13 

Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar ....................................................... 13 

§ 8 KFKS 2022/30 ............................................................................................ 15 

Trygghetspaketet 2022 ............................................................................................................ 15 

§ 9 KFKS 2021/1333 ........................................................................................ 17 

Publicering av personuppgifter på sociala medier ............................................................. 17 

§ 10 ................................................................................................................... 18 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 18 
 
  



 
4 (18) 

 25 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-01-25 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Information från Storsthlm gällande beslut om 
serviceavgift för 2022 inkl protokollsutdrag från den 
16 december 2021 

 

Inbjudningar 
 

Information om kommande heldagskonferens i regi 
av Kommittén Demokratin100 år:  
Demokratin 100 år - En framtidsdag. 
Datum: tisdagen den 15 mars 2022 

 

Inbjudan från SKR till digital konferens Regional 
utveckling 2022 den 10 maj 2022 
Sista svarsdag 5 maj 2022 

 

Övrigt 
 

NVOA Affärsplan 2022-2024  
CNAB Affärsplan 2022-2024  
Boo Affärsplan 2022-2024  
Boo protokoll styrelsemöte nr 4, 2021-11-24  
CNAB protokoll styrelsemöte nr 5, 2021-11-24  
NVOA protokoll styrelsemöte nr 6, 2021-11-18  
BRÅ Minnesanteckningar från 2021-12-08  
NEAB Affärsplan 2022-2026  
NEAB protokoll styrelsemöte nr 6, 2021-12-07  
NEFAB protokoll styrelsemöte nr 5, 2021-12-07   
Södertörns brandförsvarsförbund: protokoll från 
2021-12-17 
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Södertörns brandförsvarsförbund: Handlingsprogram 
2022-2023 (LSO) - för förebyggande verksamhet och 
räddningstjänst i kommunerna 

 

Södertörns brandförsvarsförbund: Verksamhetsplan 
2022-2023 

 

Käppalaförbundet; protokoll från 2021-12-14  
 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2022/42 

Ersättarkvot i kommunfullmäktige 
Ärende gällande antal ersättare i fullmäktige 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommuns 
ersättarkvot till kommunfullmäktige fastställs till hälften av erhållna mandat avrundat uppåt 
vilket är oförändrat i förhållande till idag. 
 

Ärende 
Av 5 kap. 8 § kommunallagen följer att kommunfullmäktige ska bestämma hur många 
ersättarna i kommunfullmäktige ska vara. Antalet ska utgöra en viss andel, dock högst 
hälften, av det antal platser som varje parti får i fullmäktige. Beslutet ska fattas före 
utgången av februari månad valåret och beslutet ska skickas vidare till länsstyrelsen för 
underrättelse. 
 
Samma ersättarkvot i kommunfullmäktige föreslås för nästkommande mandatperiod, 2022 
- 2026 det vill säga hälften av erhållna mandat avrundat uppåt. Den föreslagna 
ersättarkvoten håller sig inom kommunallagens ramar och givna minimiram samtidigt som 
det säkrar bemanningen i kommunens politiska organ. Det noteras att länsstyrelsen 
kommer att underrättas omgående om beslutet. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 6 december 2021 § 47 (VDN 
2021/21) 
Tjänsteskrivelse till val- och demokratinämnden, daterad den 29 november 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från val- och 
demokratinämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2022/41 

Översyn av förbundsordning för Södertörns 
brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrande över Södertörns brandförsvarsförbunds remiss 
om Uppdrag om översyn av Södertörns brandförsvarsförbunds förbundsordning av den 17 september 
2021, § 70, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 januari 2022. 

Ärende 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslutade den 17 september 
2021, § 70, att återremittera ärendet om översyn av förbundsordning till 
medlemskommunerna i syfte att förankra innehållet med företrädare för 
medlemskommunerna och om nödvändigt anpassa förslaget därefter. 
 
Den av Södertörns brandförsvarsförbund föreslagna översynen av förbundsordningen 
omfattar bland annat förbundets uppdrag, budgetprocesser och finansieringsprinciper. 
Stadsledningskontoret bedömer att dessa frågor är av principiell karaktär eller annars av 
större vikt varvid medlemskommunerna bör äga processen och agera uppdragsgivare. I en 
promemoria framtagen av Huddinge kommun beskrivs behovet och ramarna för 
översynen mer ingående. Det föreslås att promemorian antas som Nacka kommuns 
yttrande över Södertörns brandförsvarsförbunds remiss om Uppdrag om översyn av 
Södertörns brandförsvarsförbunds förbundsordning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 22 januari 2022 
Bilaga 1. Promemoria från Huddinge kommun – Översyn av Södertörns 
brandförsvarsförbunds förbundsordning, 25 oktober 2021. 
Bilaga 2. Beslut SBFF 17 september 2021, § 70 
Bilaga 3. Underlag SBFF – Översyn av förbundsordningen 
Bilaga 4. Förbundsordning SBFF 
Bilaga 5. Reglemente Förbundsdirektionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - -  
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§ 4 KFKS 2021/487 

Ryssbergens naturreservat 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 18 
januari 2022 till protokollet. 
 

Ärende 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 27 april 2011 att påbörja inrättandet av 
Ryssbergens naturreservat under 2012. Sedan dess har ett stort antal inventeringar 
genomförts i Ryssbergen, bland annat naturvärdesinventeringar och inventeringar av 
fladdermöss, fåglar och insekter. En mindre workshop har också hållits med natur- och 
friluftsföreningar. Arbetet med att ta fram förslaget till föreskrifter, avgränsning och 
skötselplan skedde under 2020. 
 
I stort sett hela det föreslagna naturreservatet har höga eller högsta naturvärde och cirka 
hälften av reservatet utgörs av en nyckelbiotop. Reservatet utgör cirka 40 % av en 
ekologisk värdekärna och är en viktig spridningslänk i öst-västlig och nord-sydlig riktning 
för barrskogslevande arter och arter knutna till gammal ädellövskog. Syftet med 
Ryssbergens naturreservat i förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan är att 
bevara biologisk mångfald och värdefulla naturmiljöer samt att inom ramen för bevarande 
av biologisk mångfald och naturmiljöer tillgodose behovet av ett tätortsnära naturområde 
för rekreation och friluftsliv. 
 
Förslaget sändes ut på ett brett samråd. Vid samråden inkom totalt 145 yttranden, varav 
123 från privatpersoner. Synpunkter och ändringar beskrivs närmare i 
samrådsredogörelsen, bilaga 2. Synpunkterna i samråden handlade i huvudsak om att 
avgränsningen av reservatet bör göras om och utökas till att omfatta hela den ekologiska 
värdekärnan på cirka 30 hektar mellan Svindersviks gård och Östra Vikdalen. Majoriteten 
av yttrandena framför att ett mindre reservat riskerar att utarma den biologiska mångfalden 
i hela Ryssbergen, även inom reservatet. Även exempelvis rekreationsvärden och områdets 
förmåga att leverera ekosystemtjänster bedöms försämras. Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen, 
föreningar och privatpersoner vill se ett större naturreservat. Bland annat Länsstyrelsen, 
Sjöfartsverket, Nacka vatten och avfall, fastighetsägarna och föreningarna hade även en del 
mindre synpunkter på föreskrifterna och skötselplanen. 
 
Efter samrådet har förtydliganden och tillägg gjorts i föreskrifterna. Reservatets 
avgränsning har inte ändrats. 
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Ärendet om inrättande av naturreservat behandlas i natur- och trafiknämnden den 25 
januari 2022. Parallellt bereds ärenden med förslag till beslut om att anta detaljplanen för 
Ryssbergen och förslag till genomförandebeslut och beslut om att ingå avtal om överföring 
av mark vid bildande av naturreservat för Ryssbergen i miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
respektive kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Samtliga ärenden är avhängiga av 
varandra och kommer behandlas i kommunstyrelsen den 7 februari 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för bygg och anläggning, daterad 
den 18 januari 2022 
Bilaga 1 Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan, daterad 2022-01-11 
Bilaga 2 Samrådsredogörelse Ryssbergen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och enheten för bygg och anläggning – och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är glädjande att vi nu närmar oss slutet på den långa processen kring Ryssbergen. 
Ryssbergen och byggnadsplanerna kring området har av förklarliga skäl varit en fråga som 
väcker starka känslor. Vi i Socialdemokraterna anser att kompromissen mellan bevarande 
och ny bebyggelse är acceptabel. Att delar av Ryssbergen bebyggs är en del i att Nacka 
bygger stad.  
Naturreservatet måste dock bli det planerade sammanhängande område som var tänkt när 
planerna startade. Även delen ner mot vattnet. När arbetet fortsätter med att skapa 
naturreservatet är det viktigt att de markområden och fastigheter som var planerade att ingå 
verkligen kommer med. Det är därför väldigt bekymmersamt att en nytillkommen 
markägare motsätter sig reservatet. Vi ser återigen en konsekvens av majoritetens 
utförsäljningsiver, vilket denna gång riskerar att bromsa det planerade naturreservatet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har länge kämpat för att skydda den känsliga miljön i hela Ryssbergen. Vi 
kommer inte gå med på att tillskapa ett naturreservat som samtidigt innebär att stora delar 
av Ryssbergen exploateras, för att vi ska kunna vara med och yrka bifall så ska hela området 
inkluderas. Vi tycker att detta område med väldigt höga miljövärden i sin helhet borde 
skyddas och att framtida generationers dom över den exploatering som majoriteten föreslår 
kommer att vara hård.” 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2021/1000 

Remiss – Riksarkivets förslag på författningar 
Yttrande över remiss FormatE från Riksarkivet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
13 december 2021. 
 

Ärende 
Riksarkivet har skickat ut en remiss som utreder e-format och arkivrättsliga krav. 
Riksarkivet arbetar med att ta fram föreskrifter som ska ersätta Riksarkivets föreskrifter och 
allmänna råd (RA-FS 2009:2) om tekniska krav för elektroniska handlingar (upptagningar 
för automatiserad behandling). Remissen omfattar två författningsförslag varav ett av 
föreslagen har påverkan för kommunens verksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten samt juridik- 
och kanslistaben, daterad den 13 december 2021 
Bilaga 1 Utdrag från Riksarkivets förslag på författningar – Sammanfattning 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten samt juridik- och kanslistaben – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2021/1272 

Remiss – En förbättrad förpackningsinsamling, nya roller 
för kommuner och producenter 
Yttrande över remiss från Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 21 januari 2022, med följande ändring från 
arbetsutskottet att andra stycket i yttrandet ändras till följande:  
”Nacka kommun ställer sig bakom principen om fastighetsnära insamling 
av förpackningar. Återvinningen av förpackningar behöver öka och det 
bör bli enklare för hushållen att återvinna förpackningar. Detta har 
kommunen som utgångspunkt i den avfallsplan som kommunfullmäktige 
antog våren 2021. Nacka kommun ställer sig därmed bakom målet om en 
bättre förpackningsinsamling, men bedömer inte att förslaget i remissen 
ger rätt förutsättningar. Mot bakgrund av de stora brister som 
kommunen ser med förslaget så avstyrker Nacka remissen och utvecklar 
synpunkterna nedan. ” 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Nacka kommun är remissinstans till Miljödepartementets promemoria En förbättrad 
förpackningsinsamling – nya roller för kommuner och producenter. Remissvaren ska ha kommit in till 
Miljödepartementet senast den 7 februari 2022.  
 
I promemorian föreslås nya bestämmelser om ett system för utökat producentansvar för 
förpackningar. Den största förändringen som föreslås är att kommunerna ska ta över det 
operativa ansvaret för insamlingen av förpackningsavfall från hushåll. 
 
Målet om en än bättre förpackningsinsamling är angeläget, däremot bedöms inte förslaget i 
remissen ge rätt förutsättningar för att uppnå målet. Mot den bakgrunden avstyrker Nacka 
kommun det liggande förslaget. I övrigt framförs bland annat synpunkter om att 
kommunerna bör ha rådighet och utrymme att välja lokala lösningar för fastighetsnära 
insamling, vikten av att samtliga kommuner får full kostnadstäckning, att införandetiden 
enligt förslaget är orimligt kort samt att det saknas en risk- och konsekvensbedömning av 
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följderna av den ändrade avfallshanteringen för kommunernas hantering av bygglov och 
detaljplaner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 21 januari 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande Yttrandet har kompletterats utifrån kommunstyrelsens 
arbetsutskotts beslut 
Bilaga 2 Remiss av miljödepartementets promemoria – En förbättrad 

förpackningsinsamling, nya roller för kommuner och producenter 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta att justera 
yttrandet enligt följande  
De två sista meningarna i första stycket ändras till: 
….angeläget, däremot bedöms inte flera av förslagen i remissen ge rätt förutsättningar för 
att uppnå målet. Kommunen ställer sig dock bakom principen om fastighetsnära insamling 
men har ett antal invändningar och utvecklar dessa synpunkter enligt nedan.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD) och Gunilla 
Grudevall-Steen (L), bifall till förslaget från stadsledningskontoret med följande ändring:  
”Andra stycket i yttrandet ändras till följande:  
Nacka kommun ställer sig bakom principen om fastighetsnära insamling av förpackningar. 
Återvinningen av förpackningar behöver öka och det bör bli enklare för hushållen att 
återvinna förpackningar. Detta har kommunen som utgångspunkt i den avfallsplan som 
kommunfullmäktige antog våren 2021. Nacka kommun ställer sig därmed bakom målet om 
en bättre förpackningsinsamling, men bedömer inte att förslaget i remissen ger rätt 
förutsättningar. Mot bakgrund av de stora brister som kommunen ser med förslaget så 
avstyrker Nacka remissen och utvecklar synpunkterna nedan.”   
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut. Ordföranden ställde därefter 
Hans Peters ändringsyrkande mot Mats Gerdaus ändringsyrkande och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från Mats Gerdau.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  
 
- - - - -  
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§ 7 KFKS 2021/714 

Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar 
Motion den 14 juni 2021 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen eftersom reduktionsfiske inte bedöms 
som en kostnadseffektiv metod för att rena Nackas sjöar. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen utreder lämpligheten att använda reduktionsfiske som 
metod för att rena Nackas sjöar. 
 
Generellt gäller att när reduktionsfiske utförs måste metoden upprepas under flera år för 
att upprätthålla den nya ekologiska balansen i systemet och eventuellt förbättrad 
vattenkvalitet. Om metoden utförs bör den också kombineras med metoder för permanent 
fastläggning av fosfor. 
 
Miljöenheten har under årens lopp tagit del av erfarenheter från provfiske i Sverige. 
Problem med Nackas sjöar är främst läckage av föroreningar från sedimenten vilket man 
inte kommer till rätta med genom reduktionsfiske. 
 
Med nuvarande kunskap om Nackas sjöar är bedömningen att fällning av fosfor genom att 
binda den i sedimenten permanent med aluminiumfällning är den mest effektiva metoden 
på lång sikt. Denna metod används redan i särskilt hårt belastade sjöar och resurserna bör 
läggas på att fortsätta med arbetet samt att rena dagvattnet innan det når sjöarna. Det är ett 
mer kostnadseffektivt sätt att rena Nackas sjöar än reduktionsfiske. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö och miljöenheten samt juridik- och 
kanslistaben, daterad den 18 januari 2022 
Bilaga 1 Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 oktober 2021 § 177, 

inkl tjänsteskrivelse (NTN 2021/161 ) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 18 januari 2022 § 3 
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 25 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från enheten offentlig utemiljö och 
miljöenheten samt juridik- och kanslistaben. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att miljöenheten får i uppdrag att genom provfiske ta fram en 
sjö i Nacka som lämpar sig för reduktionsfiske, utföra reduktionsfiske där under en 
treårsperiod och utvärdera resultatet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från enheten för offentlig utemiljö m.fl. enheter mot  
Mikael Carlssons förslag och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget  
från enheten för offentlig utemiljö m.fl. enheter. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ställer sig positiv till motionen, på det sätt att vi gärna vill att kommunen  
beaktar om det kan vara en fungerande och kostnadseffektiv metod för någon av Nackas  
sjöar. Vi har många sjöar i Nacka med alltför höga halter av näring i form av kväve och  
fosfor. Ännu har inte alla de sjöar som utpekats som Vattenförekomster nått god ekologisk  
status, som krävs av EUs Vattendirektiv. Varje sjö har sin unika karakteristik, där orsakerna  
till övergödningen varierar och så även åtgärderna i form av kommunal dragning av VA,  
dagvattendammar, fällning av aluminium, skärmbassänger m fl. Forskningen på området är  
fortfarande i sin linda, men det bedöms inte finnas en unik åtgärd som fungerar och är  
effektiv för samtliga sjöar. Detta framgår av de åtgärdsplaner som tagits fram för vissa av  
sjöarna. T ex står det i Nacka kommuns åtgärdsplan för Ältasjön att ”största delen av den  
rörliga fosforn är bunden till organiskt material” samt ”Aluminiumbehandling bedöms  
därför inte ge en stor effekt och rekommenderas inte för Ältasjön.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2022/30 

Trygghetspaketet 2022 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar information om förslag på fördelning av medel 
för 2022 års trygghetspaket till protokollet.  
 
Trygghetsvärdar (Orminge och Fisksätra)      1,0 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid)                 1,5 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper                                     0,9 miljoner kr 
Kameraövervakning – centrala funktioner                   0,2 miljoner kr 
Insatser i samverkan med lokala aktörer                         0,5 miljoner kr 
Övriga insatser (LOV3, insatser mot   0,9 miljoner kr 
unga i riskzon etcetera)  
Summa    5,0 miljoner kr 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 6 miljoner kronor för 2022 till 
trygghetspaketet. I förslaget till fördelning av pengarna finns en fortsatt satsning på 
trygghetsvärdar i Orminge och Fisksätra. Fortsatt stöd till Polar/ungdomsverksamheten 
görs genom att socialnämnden får 1 mkr av trygghetspaketets pengar. Arbetet inom ramen 
för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) fortsätter liksom stödet till de lokala 
arbetsgrupperna.  
 
Tidigare har det avsatts medel för en särskild satsning på ambulerande 
väktare/trygghetsvärdar och att inrätta en projekttjänst som brottsförebyggande 
trygghetssamordnare som lokalt på plats och tillsammans med civilsamhället ska jobba 
brottsförebyggande och trygghetsskapande. Denna satsning ersätts av projektet kring 
trygghetsvakter/kommunvakter som tilldelats 6 miljoner kronor ur framtidsfonderna under 
två år. 
 
För att öka tryggheten i Fisksätra har kommunen lämnat in en ansökan om ett så kallat 
LOV 3-förordnade för att kunna ha ordningsvakter på plats, vilket finns med under 
punkten övriga insatser. Under denna punkt finns även utrymme för tillkommande 
satsningar på unga i riskzon. 
 
Ärendet kommer att beredas parallellt på Brottsförebyggande rådets sammanträde den 26 
januari 2022 och därefter kommer ett samlat beslutsärende upp till kommunstyrelsens 
sammanträde den 7 februari 2022. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, daterad den 24 januari 2022 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunstyrelsens trygghetsarbete är viktigt för att stärka invånarnas känsla av just 
säkerhet och trygghet, och trygghetspaketet är ett bra sätt att satsa på detta i praktiken. Vi 
beklagar att intresset för trygghetsvärdar är så lågt bland centrumägare, men är glada att 
anslagen till detta föreslås öka under 2022. Vi anser att det är bra att kommunen satsar på 
samverkan genom SSPF, men anser att en prioritering framöver måste vara att ge detta ett 
mer permanent anslag, istället för att besluta om det i trygghetspaketet år för år. För att 
uppnå detta valde vi att redan i vår budget för 2022 anslå 700 tkr extra i socialnämnden. 
Kommunens trygghetsarbete måste fortsätta utvecklas och i vårt budgetförslag för 2022 
har vi netto anslagit 26 mkr mer till trygghet än Nackas styrande majoritet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att trygghetspaketet borde innefatta en satsning på kommunala poliser. 
Vi tycker att Nacka kommun borde vara föregångare och rikta sig till regeringen med en 
förfrågan att få inrätta det. Nackalistan tycker också att SSPF som är en väldigt lyckad 
verksamhet riktad emot ungdomar som befinner sig i riskgrupper att hamna i kriminalitet 
av olika slag borde ökas och flyttas över till socialnämnden i sin helhet. Vi tycker att SSPF 
borde permanenteras och inte drivas i trygghetspaketsform vilket innebär beslut år från år. 
Ett väl fungerande långsiktigt förebyggande arbete så som SSPF är fungerar bäst med 
långsiktig finansiering.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Det viktigaste för oss kristdemokrater är att trygghetspaketet domineras av förebyggande 
arbete, framför allt bland ungdomar och barn i riskzon. Det är det som ger resultat på lång 
sikt.  
Men i ett akut läge som nu, behöver vi också kameror och åtgärder som skapar trygghet på 
kort sikt.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2021/1333 

Publicering av personuppgifter på sociala medier   

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget  
ställningstagande. 
 

Ärende 
Den 16 juli 2020 beslutade EU-domstolen i domen Schrems II att underkänna avtalet 
mellan EU och USA som möjliggjorde överföring av personuppgifter till USA. Domen 
innebär att det i praktiken inte är möjligt att använda amerikanskägda företag där 
personuppgifter överförs till USA. Då de flesta sociala mediekanaler är amerikanskägda har 
domen fått konsekvenser för kommunens förutsättningar att publicera personuppgifter på 
sociala medier.  
 
Utifrån en bedömning av kommunens uppdrag som helhet och risker för enskilda bedöms 
kommunstyrelsen fortsatt kunna publicera vissa personuppgifter på sociala medier om 
angivna förutsättningar för publicering av personuppgifter på sociala medier uppfylls samt 
riskminimerande åtgärder vidtas i enlighet med ledningsstabens tjänsteskrivelse daterad den 
24 januari 2022. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ledningsstaben, daterad den 24 januari 
2022  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle överlämna ärendet till kommunstyrelsen  
utan eget ställningstagande.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget om att 
överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 10 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet.  
 
 
- - - - - 
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